

# Mødenotat SKLA arkibasgruppen

Afholdt onsdag d. 4. okt. 2023 kl. 15:00-17:00 på Stevning skole (Svenstrup arkiv)

Deltagere: Tandslet\*2, Egen, Svenstrup\*2, Holm, Nordborg, Gråsten arkiver, afbud fra Kegnæs.

## Agenda

- 1) Nødvendige data for opdatering af Arkibas gruppens liste, se link [SKLA](#)
  - a. Liste opdateret se vedlagte
- 2) Svartiderne fra Arkibas, status hos de enkelte arkiver.
  - a. Enkelte arkiver oplever periodisk lange svar tider
- 3) Indkomstjournaler (Egen)
  - a. Tages op ved næste møde, via PC på storskærm
- 4) "Tag" navne, når der er "fokus" på person, forsvinder billedet. Virker igen når der genstartes!
  - a. Ingen andre har observeret tilsvarende
  - b. Navne tags virker kun ved billeder, ej ved billedserier endnu
  - c. Tandslet oplever at man kan kun tagge op til 15 navne på samme billede. Svenstrup tjekker max antal af til næste gang • *Til punkt 4 c, må du gerne skrive at jeg har testet det og stoppede da jeg havde tagget 25 ansigter og hvert navn lød på "John S. Christensen", det vil sige et navn med mange bogstaver. Jeg brugte Google-Chrome som web-browser".*
  - d. Tandslet må vi offentliggøre "konfirmationsbilleder" i praksis kun med teksten, dog uden billedfilen? Nordborg tjekker af til næste gang.
- 5) Bordet rundt, løst og fast!
  - a. Svenstrup: Lysbilleder, gemmes de efter ind scanning, når de er indscannet via ansøgte "Superscanner"?  
Er der dogen der har et program der kan finde dubletter m.m. så der kan blive ryddet op i billedarkivet?
  - b. Gråsten: har lige afholdt en udstilling om C Biehl, har deltaget i æblefestival med stor planche udstilling om Gråsten Havn 100 år.  
Går fælles om deltagelse i Arkibas online kursus i Arkivet, hvor man så taler sammen om kursets indhold, det giver noget bedre indlæring for alle.  
Preben (formand Gråsten) vil gerne undervise os i Upload (Data import af store filer)  
"Tag af navne", foreslår Preben, at der skal trykkes på GEM Registrering, selvom den ikke er blå- så plejer det at virke  
Kørselstilskud: Gert Wonsyld forespurgt *"Hej Marianne Gruppemøder afholdt i SKLA regi betaler skla kørsel for medlemmer af gruppen. Kan vi blive enige om at sådan er det fremover og ikke med tilbagevirkende kraft? Mvh.Gert"*
  - c. Egen: har en "lukket arkiv", hvorfor lukket?? Der ligger opskrifter, taler m.m. i den.
  - d. Holm: Fortsætter hvor vi slap før ferien. Henriette lægger mange billeder, fortællinger op og får mange feedbacks.
  - e. Tandslet: Modtagelseserklæring er ikke "logisk", vi kigger fælles på emnet næste gang.
  - f. Nordborg: Stor aktivitet med reovering, gardiner, gulvtæpper m.m. Tagging af billedserier virker ikke, de er ikke søgbare.

6) Hængepartier ved ARKIBAS?

- a. Ønske om at "Overskrift" gentages på efterfølgende sider samt nummerering af aktuel side, ved udskrift af meget store journaler
- b. Ønske om at "auto udfylde" bynavn, når postnummeret er indtastet. (oprettet 17/2 2022), lovet igangsat!
- c. Billedetag virker ikke ved billedserier (oprettet 29/9 2023)

Næste møde: d. 28/2-2024 omkring Indkomstjournaler og Modtagelses erklæring

d. 8/10-2023. Jens Ravnsbæk